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1. Godkännande av dagordningen 

 

2. Godkännande av A-punktslistan 

 

3. Förslag till rådets förordning om fastställande av återhämtningsåtgärder 

för bestånden av sydkummel och havskräfta i Kantabriska sjön och väster 

om Iberiska halvön och om ändring av förordning (EG) nr 850/98 (R) 

– Politisk överenskommelse 
 
Dokumentbeteckning 
5202/04 PECHE 3 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget. 
 
Bakgrund 
Ärendet har sedan juli 2004 vid ett flertal tillfällen behandlats i 
rådsarbetsgruppen för interna fiskeripolitiska frågor och frågan var uppe 
för politisk debatt i rådet i oktober samma år. ORDF och KOM har nu 
utarbetat ett nytt kompromissförslag. ORDF:s planer är nu att få till 
stånd en politisk överenskommelse i rådet så att förslaget senare kan 
antas som en A-punkt. Från svensk sida bedrivs inget fiske i de aktuella 
områdena. 
 
Bestånden av sydlig kummel och av (här aktuell) havskräfta överlappar 
varandra i utbredning, varför de inkluderats i samma text. Målet för 
återhämtningsplanen är att bestånden skall befinna sig inom biologiskt 
säkra gränser inom fem till tio år.  
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Det återstår nu i huvudsak tre utestående frågor att lösa i förhållande till 
de mest berörda MS (ES och PT). Dessa rör artikel 29.6 (stängda 
områden vid användning av vissa redskap), artikel 8 (effortsystemet, 
maximalt tillåtet antal dagar till sjöss eller kilowattdagar i visst område) 
samt vissa kontrollfrågor. Frågan om stängda områden och kontroll 
verkar svårast att lösa. Beståndssituationen för havskräfta verkar särskilt 
allvarlig och KOM har därför tidigare även antytt möjligheten att införa 
nödåtgärder, enligt artikel 7 i grundförordningen. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
SE stödjer KOM:s förslag och anser att de införda ändringarna, som i 
stort följer uppbyggnaden av återhämtningsplanen för torsk, är relevanta 
och att det gäller att  inom snar framtid få till stånd en återhämtningplan 
som på något längre sikt kan trygga beståndens återhämtning.  
 
EU-nämnden  
Frågan var föremål för samråd i EU-nämnden inför ministerrådet den 18 
oktober 2004. 
 

4. EU / Norge 

- Debatt 
 
Dokumentbeteckning 
12906/05 PECHE 196 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget. 
 
Bakgrund 
Enligt KOM kommer den viktigaste frågan i förhandlingarna att vara 
EES-balansen. Enligt EES-överenskommelsen från 1992 skall Norge 
överföra 1,24% av TAC:n (Total Allowable Catch=totalt tillåten 
fångstmängd) för arktisk torsk till gemenskapen som i sin tur balanseras 
av överföring av en rad andra fiskslag till Norge. Det största problemet 
är dock EU:s svårigheter att kompensera Norge för de kvantiteter 
arktisk torsk som gemenskapen har rätt till i enlighet med EES-avtalet. 
SE har dock inte någon andel av EU:s fiskerättigheter i fråga om arktisk 
torsk. 
 
Mot bakgrund bl a av de goda erfarenheterna av motsvarande diskussion 
vid förra årets rådsmöte har ORDF beslutat att än en gång ta upp frågan 
om fiskeförhandlingar med Norge till diskussion. Avsikten är att ge 
KOM vägledning inför förhandlingarna med Norge om nästa års avtal. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Det är från svensk synpunkt viktigt att man hittar en lösning så att inte 
avtalet om nästa års fiske försenas, vilket även skulle gå ut över SEs 
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bilaterala avtal med Norge. SE har inte någon andel av EU-kvoten för 
arktisk torsk. I första hand anser därför SE att de MS som har intresse av 
detta fiske också skall “betala”, med andra ord kompensation skall inte 
göras med fiskslag där SE m fl har fiskerättigheter(t ex makrill i 
Nordsjön). 
 
EU-nämnden  
Frågan var föremål för samråd i EU-nämnden inför ministerrådet den 18 
oktober 2004. 
 

5. Förslag till rådets beslut om det tillfälliga förbudet mot saluföring i 

Grekland av utsäde av majshybrider med den genetiska modifieringen MON 

810 förtecknade i den gemensamma sortlistan för arter av lantbruksväxter, 

enligt direktiv 2002/53/EG 

-  Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
11834/05 AGRILEG 114 ENV 387 
 
Rättslig grund 
Artikel 18 i rådets direktiv 2002/53/EG. Beslut fattas enligt förfarandet 
för föreskrivande inom kommittologin i enlighet med artikel 5 i 
1999/468/EG: Rådets beslut av den 28 juni 1999 om de förfaranden som 
skall tillämpas vid utövandet av kommissionens genomförande-
befogenheter.  
 
Bakgrund 
Grekland har beslutat om ett tillfälligt förbud mot saluföring av 17 
genetiskt modifierade majssorter som finns på EU:s gemensamma 
sortlista sedan den 17 maj 2004. Grekland stödjer sig på artikel 18 i 
direktiv 2002/53 om den gemensamma sortlistan för arter av 
lantbruksväxter och hänvisar till att det saknas regler om samexistens, 
inblandningar av genetiskt modifierade organismer i konventionellt 
framställt utsäde m.m. Enligt artikel 18 får en MS efter behandling på 
kommitténivå förbjuda saluföring av en sort om den kan inverka skadligt 
på växthälsan eller utgöra en risk för människors hälsa eller för miljön. I 
den ansvariga kommittén behandlades den grekiska begäran den 20 juli 
2005. Kommissionen ansåg att Grekland inte hade anfört några 
godtagbara skäl och presenterade ett förslag till beslut som tvingar 
Grekland att dra tillbaka sitt förbud. Någon kvalificerad majoritet för 
eller emot kommissionens förslag uppnåddes inte vid omröstningen. 
 
Vid Coreper I den 10 oktober 2005 hade fortfarande ingen kvalificerad 
majoritet för eller emot kommissionens förslag uppnåtts.  Trots att vissa 
MS var osäkra hur de skulle rösta eller ändrat uppfattning jämfört med 
omröstningen i kommittén kommer sannolikt inte röstbalansen att 
förändras på något avgörande sätt. 
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Förslag till svensk ståndpunkt 
Det handlar om en gemenskapslagstiftning som klart anger i vilka fall en 
MS kan få undantag från att på sitt territorium saluföra sorter som finns 
upptagna på den gemensamma sortlistan. Grekland har inte anfört några 
sådana skäl för sin begäran. Sverige bör därför stödja kommissionens 
beslut. 
 
EU-nämnden  
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 
 

6. Tillstånd avseende genetiskt modifierade organismer 

a) (ev) Förslag till rådets beslut om tillstånd till utsläppande på marknaden 

av livsmedel och livsmedelsingredienser från den genetiskt modifierade 

Roundup Ready-majslinjen GA21 som nya livsmedel eller nya 

livsmedelsingredienser enligt Europaparlamentets och rådets förordning (EG) 

nr 258/97 

− Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
11928/05 AGRILEG 116 ENV 387 
 
Rättslig grund 
Artikel 7 i förordning (EG) No 258/97. Beslut fattas enligt förfarandet 
för föreskrivande inom kommittologin i enlighet med artikel 5 i 
1999/468/EG: Rådets beslut av den 28 juni 1999 om de förfaranden som 
skall tillämpas vid utövandet av kommissionens genomförande-
befogenheter.  
 
Bakgrund 
Företaget Monsanto har lämnat in en ansökan i Nederländerna om ett 
utsläppande på marknaden av majsen GA21 som livsmedel och 
livsmedelsingrediens under förordning 258/97/EG. 
 
GA21-majs är modifierad så att den är resistent mot herbiciden glyfosat.  
 
Enligt slutsatsen i den första utvärderingsrapporten från den behöriga 
myndigheten i Nederländerna är livsmedel och livsmedelsingredienser 
från GA21-majs lika säkra som livsmedel och livsmedelsingredienser från 
konventionell majs.  Efter beaktande av medlemsstaternas specifika 
frågor och problem i relation till GA21-majsen, lämnade vetenskapliga 
kommittén för livsmedel (SCF) sitt yttrande den 27 februari 2002 där 
det fastslogs att GA21-majs och produkter som innehåller GA21-majs är 
lika säkra som konventionell majs med tanke på konsumenternas hälsa.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
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GM-majsen GA21 har av de behöriga nederländska myndigheterna och 
SCF bedömts lika säker som konventionell majs för användning som 
livsmedel och livsmedelsingrediens. Sverige skall därför rösta ja till 
kommissionens förslag till beslut om godkännande. 
 
EU-nämnden  
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 
 

b) (ev) Förslag till rådets beslut om tillstånd till utsläppande på marknaden 

av livsmedel och livsmedelsingredienser från den genetiskt modifierade 

majslinjen MON 863 som nya livsmedel eller nya livsmedelsingredienser 

enligt Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 258/97  

− Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
12197/05 AGRI 225 DENLEG 46 
 
Rättslig grund 
Artikel 7 i förordning (EG) No 258/97. Beslut fattas enligt förfarandet 
för föreskrivande inom kommittologin i enlighet med artikel 5 i 
1999/468/EG: Rådets beslut av den 28 juni 1999 om de förfaranden som 
skall tillämpas vid utövandet av kommissionens genomförande-
befogenheter.  
 
Bakgrund 
Företaget Monsanto lämnade 2002 in en ansökan i Tyskland under 
förordning 258/97 om att få släppa ut livsmedel och 
livsmedelsingredienser från den genetiskt modifierade majsen MON 863. 
 
MON 863 är förändrad med två egenskaper. Dels finns en gen från 
bakterien Bacillus thuringiensis som ger ett ökat skydd mot insekter 
(Bladbaggar av släktet Diabrotica); dels en gen från bakterien E. coli som 
gör majsen resistent mot aminoglykosider som kanamycin.  
 
Efter beaktande av all medlemsstaters specifika frågor och problem 
lämnade European Food Safety Authority (EFSA) sitt yttrande om 
MON 863 den 2 april 2004. Enligt detta är MON 863-majs lika säker 
som konventionell majs när det gäller konsumenternas hälsa.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
GM-majsen MON 863 har av EFSA och den behöriga svenska 
myndigheten bedömts som lika säker som konventionell majs för 
användning som livsmedel och livsmedelsingrediens. Sverige skall därför 
rösta ja till kommissionens förslag till beslut om godkännande. 
 
EU-nämnden  
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 
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7. Tillstånd avseende fytosteroler 

a) (ev) Förslag till rådets beslut om tillstånd för Karl Fazer Ltd för 

utsläppande på marknaden av rågbröd med tillsats av fytosteroler eller 

fytostanoler som nytt livsmedel eller ny livsmedelsingrediens enligt 

Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 258/97 

b) (ev) Förslag till rådets beslut om tillstånd för Pharmaconsult Oy Ltd för 

utsläppande på marknaden av rågbröd med tillsats av fytosteroler eller 

fytostanoler som nytt livsmedel eller ny livsmedelsingrediens enligt 

Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 258/97 

– Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
12135/05 DENLEG 44 AGRI 219 MI 111 CONSOM 29 
12127/05 DENLEG 42 AGRI 216 MI 109 CONSOM 27 
 
Rättslig grund 
Artikel 7 i förordning (EG) No 258/97. Beslut fattas enligt förfarandet 
för föreskrivande inom kommittologin i enlighet med artikel 5 i 
1999/468/EG: Rådets beslut av den 28 juni 1999 om de förfaranden som 
skall tillämpas vid utövandet av kommissionens genomförande-
befogenheter.  
 
Bakgrund 
Dagordningspunkterna avser godkännande av fytosteroler i två olika 
finska rågbröd. Fytosteroler/fytostanoler är ämnen med kolesterol-
sänkande egenskaper som utvinns ur växter. De går också under be-
teckningen växtsteroler/ växtstanoler. Det mest kända livsmedlet med 
fytosteroltillsats är Becel pro.activ (vegetabiliska gula bredbara fetter) 
som godkändes i juli 2000.  
 
KOM:s förstahandsalternativ har varit att godkänna alla produkter som 
ansökt om fytosterol-/fytostanoltillsats, eftersom man anser att 
hälsovinsterna med fytosterol-/fytostanollivsmedel är betydande och de 
negativa effekterna på hälsan anses marginella.  Vetenskapliga 
livsmedelskommittén har konstaterat i sitt specifika yttrande över 
ansökningarna att någon risk för hälsan föreligger inte så länge det daliga 
intaget av fytosteroler ligger mellan 1- 3 gram. European Food Safety 
Authority (EFSA) har också bedömt att det inte behövs ändras på 
tidigare rekommendationer avseende fytosterolprodukter.  
 
KOM har arbetat fram en kriterielista över vilka livsmedel som 
fytosteroler inte bör ingå i (bageriprodukter, köttprodukter, glass, godis, 
soft drinks/läskedrycker samt cereal bars/flingor) respektive vilka som 
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kan vara lämpliga för fytosteroltillsatser samt vilka regler som skall gälla 
för märkningen av dessa produkter.   
 
Mot bakgrund av vetenskapliga kommitténs yttrande la KOM fram ett 
förslag om godkännande av dessa produkter till den Ständiga kommittén 
för livsmedelskedjan och djurhälsa (SKLD) den 30 april 2004. Trots att 
rågbröd faller under bageriprodukter (finns på KOM:s kriterielista över 
produkter som fytosteroler ej bör ingå i) bedömde KOM att 
produkterna skulle godkännas. Ingen kvalificerad majoritet kunde 
uppnås. Frågan har därför överlämnats till rådet i enlighet med 
kommittologiproceduren. Ansökningarna har också diskuterats i 
rådsarbetsgrupp den 4 oktober 2005. Utfallet kvarstod, dvs. ingen 
kvalificerad majoritet uppnåddes varken för eller emot.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stödjer KOM:s förslag (och därmed ett undantag från KOM:s 
kriterielista) och anser att rågbröden ska godkännas. Detta då rågbröden 
är rika på fiber, har låga halter av fett, socker och salt, vilket är bra för 
folkhälsan.  
 
Sverige anser dock att detta godkännande inte innebär att andra 
bageriprodukter därmed kan godkännas generellt. Varje produkt måste 
genomgå en enskild bedömning. 
 
EU-nämnden 
Frågorna har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 
 

c) (ev) Förslag till rådets beslut om tillstånd för Pouttu Ltd för utsläppande 

på marknaden av korv med tillsats av fytosteroler eller fytostanoler som nytt 

livsmedel eller ny livsmedelsingrediens enligt Europaparlamentets och 

rådets förordning (EG) nr 258/97 

– Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
12136/05 DENLEG 45 AGRI 220 MI 112 CONSOM 30 
 
Rättslig grund 
Artikel 7 i förordning (EG) No 258/97. Beslut fattas enligt förfarandet 
för föreskrivande inom kommittologin i enlighet med artikel 5 i 
1999/468/EG: Rådets beslut av den 28 juni 1999 om de förfaranden som 
skall tillämpas vid utövandet av kommissionens genomförande-
befogenheter.  
 
Bakgrund 
Dagordningspunkten avser godkännande av fytosteroler i korv. 
Fytosteroler/fytostanoler är ämnen med kolesterol-sänkande egenskaper 
som utvinns ur växter. De går också under be-teckningen växtsteroler/ 
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växtstanoler. Det mest kända livsmedlet med fytosteroltillsats är Becel 
pro.activ (vegetabiliska gula bredbara fetter) som godkändes i juli 2000.  
 
KOM:s förstahandsalternativ har varit att godkänna alla produkter som 
ansökt om fytosterol-/fytostanoltillsats, eftersom man anser att 
hälsovinsterna med fytosterol-/fytostanollivsmedel är betydande och de 
negativa effekterna på hälsan anses marginella.  Vetenskapliga 
livsmedelskommittén har konstaterat i sitt specifika yttrande över 
ansökningen att någon risk för hälsan föreligger inte så länge det daliga 
intaget av fytosteroler ligger mellan 1- 3 gram. European Food Safety 
Authority (EFSA) har också bedömt att det inte behövs ändras på 
tidigare rekommendationer avseende fytosterolprodukter.  
 
KOM har arbetat fram en kriterielista över vilka livsmedel som 
fytosteroler inte bör ingå i (bageriprodukter, köttprodukter, glass, godis, 
soft drinks/läskedrycker samt cereal bars/flingor) respektive vilka som 
kan vara lämpliga för fytosteroltillsatser samt vilka regler som skall gälla 
för märkningen av dessa produkter.  
 
Mot bakgrund av vetenskapliga kommitténs yttrande la KOM fram ett 
förslag om godkännande av denna produkt till den Ständiga kommittén 
för livsmedelskedjan och djurhälsa (SKLD) den 30 april 2004. Trots att 
korven faller under köttprodukter (som finns på KOM:s kriterielista 
över produkter som fytosteroler ej bör ingå i) ansåg KOM att korven 
kunde godkännas då den har en begränsad geografisk spridning (finns i 
princip endast i FI). Ingen kvalificerad majoritet kunde uppnås. Frågan 
har därför överlämnats till rådet i enlighet med kommittologiproceduren. 
Ansökan har också diskuterats i rådsarbetsgrupp den 4 oktober. Utfallet 
kvarstod, dvs. ingen kvalificerad majoritet uppnåddes. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stödjer ej KOM:s förslag om godkännande av korven utan anser 
att KOM:s kriterielista  bör följas, och därför bör korven, som faller 
under köttprodukter, ej godkännas. Dessutom kan det finnas risk för en 
alltför hög total konsumtion av fytosteroler om det finns i många olika 
livsmedel. 
 
EU-nämnden 
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 
 

8. Förslag till rådets förordning om upprättandet av ett frivilligt system med 

FLEGT-licenser för import av timmer till Europeiska unionen 

- Politisk överenskommelse 
 
Dokumentbeteckning 
11656/04 FORETS 27 DEVGEN 157 ENV 425 RELEX 352 JUR 346 + 

ADD 1 
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14767/04 JUR 456 FORETS 36 DEVGEN 219 ENV 620 RELEX 536 

 
Rättslig grund för förslaget till förordning 
Artikel 133 i fördraget. Beslut tas med kvalificerad majoritet. 
 
Se punkt 9 för bakgrund, svensk ståndpunkt etc. 

9. Rekommendation från kommissionen till rådet om bemyndigande för 

kommissionen att inleda förhandlingar om partnerskapsavtal för att 

genomföra EU:s handlingsplan för skogslagstiftningens efterlevnad, 

styrelseformer och handel (FLEGT)  

- Politisk överenskommelse 
 
Dokumentbeteckning 
13197/04 FORETS 32 DEVGEN 182 ENV 534 RELEX 431 JUR 477 

RESTREINT 

 

Rättslig grund 
Artikel 133 i fördraget. Beslut tas med kvalificerad majoritet. 
 
Bakgrund 
Kommissionen föreslår en förordning avseende licenssystem för import 
av trävaruprodukter för att säkerställa att endast lagligt avverkade 
trävaruprodukter importeras till EU (system för FLEGT-licenser). Detta 
ska baseras på frivilliga partnerskapsavtal med vissa producentländer. 
Dessa partnerskapsavtal skall också innehålla bistånd från EU till 
partnerlandet för att förstärka lagstiftning och myndighetsstrukturer för 
ett hållbart skogsbruk.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige är positivt till detta arbete. Sveriges övergripande ståndpunkt är 
att det mest effektiva sättet att minska olagliga avverkningar är att 
förstärka nationella myndigheters kontroll av hela skogsbruket och inte 
bara exporten till EU, som ofta utgör en mindre del. Detta kan praktiskt 
åstadkommas genom att exportländer får stöd att bygga upp kapaciteten 
i offentliga förvaltningar. Det är därför viktigt att FLEGT-
partnerskapsavtalen, förutom licenssystemen, innehåller en stor del 
kunskapsöverföring och en allmän förstärkning av lagövervakningen av 
exportlandets hela skogsbruk.  
 
Det är också mycket viktigt att licenssystemen utformas så att handeln 
med lagligt avverkat timmer inte försvåras, vilket riskerar att istället öka 
den olagliga verksamheten. Möjligheten att knyta licenskravet till företag 
istället för till enskilda leveranser är ett exempel på en kostnadseffektiv 
utformning av systemet som Sverige drivit i förhandlingarna. 
 
För mer information, se bilaga 1. 
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EU-nämnden  
Frågan var föremål för samråd i EU-nämnden den 10 oktober 2003. 
 
 

10. Sockersektorn: 

– Förslag till rådets förordning om den gemensamma organisationen av 

marknaden för socker 

– Förslag till rådets förordning om ändring av förordning (EG) nr 1782/2003 

om upprättande av gemensamma bestämmelser för system för direktstöd 

inom den gemensamma jordbrukspolitiken och om upprättande av vissa 

stödsystem för jordbrukare 

– Förslag till rådets förordning om inrättande av en tillfällig ordning för 

omstrukturering av sockerindustrin i Europeiska gemenskapen och om 

ändring av förordning (EG) nr 1258/1999 om finansiering av den 

gemensamma jordbrukspolitiken 

- Riktlinjedebatt 
 
Dokumentbeteckning 
10514/05 AGRIORG 26 AGRIFIN 45 WTO 109 
+ ADD 1 
 
Rättslig grund 
Artikel 36 och 37 i fördraget 
 
Bakgrund 
Förslaget som presenterades den 22 juni i år innebär i korthet en 
reformperiod mellan 2006/07 och 2014/15 och en prissänkning över 
denna period på socker och sockerbetor med 39 respektive 42,5 %. 
Betodlarna kommer att tilldelas en 60 % kompensation för 
prissänkningen inom ramen för gårdsstödet. A- och B-kvoterna kommer 
att slås ihop till en kvot. Ingen kvotreduktion kommer att ske, men ett 
omstruktureringsprogram kommer att införas under en fyraårsperiod 
som ger industrin rätt att sälja sina kvoter till KOM för ett stöd som är 
730 euro/ton första reformåret och som minskar till 420 euro/ton det 
fjärde och sista året denna möjlighet ges. Systemet kommer att 
finansieras genom en avgift på all kvot. En extra kvantitet sockerkvot på 
1 miljon ton kommer att bli möjlig att köpa för 730 euro/ton av de 
medlemsstater som varit C-sockerproducenter. Kvoten för isoglukos 
kommer att höjas med 100 000 ton per år under en treårsperiod och 
kommer att fördelas till de medlemsstater som har en isoglukoskvot i 
dagsläget. Produktionsavgifterna på kvoterna behålls och fastställs till 12 
euro/ton för socker och inulinsirap och 6 euro/ton för isoglukos. En 
överskottsavgift införs för det socker som produceras utom kvot och 
som inte är industrisocker. Möjlighet till intervention kommer att 
upphöra och istället kommer ett system med privat lagring att införas. 
Ett prisarapporteringssystem införs. Produktionsbidraget för socker 
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inom kemiska industrin upphör och istället kommer socker producerat 
utom kvoterna kunna säljas till industrin till världsmarknadspris. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige välkomnar huvudinriktningen i KOM:s förslag. Förslaget är ett 
steg i rätt riktning mot en marknadsanpassning av sockersektorn. Även 
om Sveriges övergripande mål för sockersektorn är en fullständig 
liberalisering bedöms det inte i dagsläget som realistiskt att få igenom 
detta varför målet på kort sikt är att reformera sockersektorn så att 
lönsamheten för socker kommer i nivå med övriga sektorer inom 
jordbruket. Förslaget har dock brister som Sverige har svårt att 
acceptera. Sverige vill inte att produktionen av socker och alternativa 
sötningsmedel skall vara kvoterad utan ske där produktionen är mest 
konkurrenskraftig. Den höga relativa lönsamheten för socker i 
jämförelse med andra grödor bör minskas och EU:s negativa påverkan på 
världsmarknaden måste begränsas så långt det är möjligt. 
 
Sveriges målsättning är att utgifterna för EU:s jordbrukspolitik skall 
minska. Då föreliggande förslag tvärtom skulle öka utgifterna jämfört 
med nuläget är Sverige kritiskt till förslaget i detta avseende. 
 
För mer information, se bilaga 2. 
 
EU-nämnden 
Förslaget till sockerreform har varit föremål för samråd i EU-nämnden 
den 15 juli och den 16 september 2005. 
 

11. Förslag till rådets beslut om gemenskapens strategiska riktlinjer för 

landsbygdsutvecklingen  

- Diskussion 

 
Dokumentbeteckning 
10893/05 + ADD1, ADD2 
 
Rättslig grund 
Artikel 9 i förordningen om stöd till landsbygdsutveckling från 
Europeiska jordbruksfonden för landsbygdsutveckling (EJFLU), LBU-
förordningen. 
 
Bakgrund 
Enligt LBU-förordningen skall rådet anta strategiska riktlinjer för 
landsbygdsutveckling i hela gemenskapen för perioden 2007-2013. 
Avsikten är att riktlinjerna skall innehålla gemenskapens strategiska 
prioriteringar för landsbygdsutveckling och klargöra inom vilka områden 
tillämpningen av landsbygdspolitiken bidrar till störst medvärde på EU-
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nivå. Strategin skall antas senast fem månader efter det att förordningen 
antagits.  
 
Med utgångspunkt i de gemensamma strategiska riktlinjerna skall varje 
medlemsstat överlämna en nationell strategisk plan, vilken skall utgöra 
en ram för programarbetet.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige välkomnar utformningen av de strategiska riktlinjerna. Dessa är 
framtidsorienterade och innovativa och utgör ett viktigt led i att 
förtydliga politiken och dess målsättningar samt bildar ett bra underlag 
för de nationella planerna. Utformningen av riktlinjerna gör det också 
möjligt att på ett flexibelt sätt med hjälp av landsbygdsförordningen och 
de olika åtgärderna under vart och ett av de prioriterade områdena bidra 
till att nå en hållbar utveckling. Vissa mindre tillägg har gjorts sedan 
ministerrådet i juli. Sverige accepterar dessa tillägg. 
 
EU-nämnden  
Förslaget var föremål för samråd i EU-nämnden inför ministerrådet den 
18 juli 2005. 
 

12. Övriga frågor: 

a) Regionala Rådgivande Nämnder 

- Skriftlig information från Kommissionen 
 
Dokumentbeteckning 
Dokument saknas. 
 
Bakgrund 
I och med reformen av den gemensamma fiskeripolitiken 2002 
fastställdes att regionala rådgivande nämnder (Regional Advisory 
Council, RAC) skall inrättas. En tillämpningsförordning för nämndernas 
arbetsformer och sammansättning antogs av rådet i juli 2004. RAC skall 
stärka deltagandet av en bred grupp av intressenter i utformningen av 
fiskeripolitiken. Huvuduppgiften är att ge råd till kommissionen i frågor 
som berör fiskeriförvaltningen i olika geografiska områden. De områden 
som skall täckas av olika RAC är Östersjön, Medelhavet, Nordsjön, 
nordvästliga vatten, sydvästliga vatten, pelagiska bestånd (fiskar som 
lever i öppna havet, fritt från kustvatten och bottenskikt) och 
långdistansfisket.  
 
Tre RAC har hittills bildats: Nordsjö-RACen den 1 november 2004; 
pelagisk RAC den 5 september 2005 och RAC för nordvästliga vatten 
den 30 september 2005.  
 



 
 

13

Kommissionen kommer vid rådsmötet att avrapportera hur arbetet har 
fortskridit med såväl de redan bildade som övriga RAC.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige är mycket positiva till att flera RAC nu bildats och hoppas att de 
kan spela en positiv roll i utvecklingen av gemenskapens fiskeripolitik.  
 
EU-nämnden  
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 
 
 

b) (ev) Rapport från kommissionen till Europaparlamentet och rådet om 

medlemsstaternas åtgärder för att säkerställa efterlevnad av 

Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 1774/2002 av den 3 

oktober 2002 om hälsobestämmelser för animaliska biprodukter som inte är 

avsedda att användas som livsmedel 

- Föredragning av Kommissionen 
 
Dokumentbeteckning 
Dokument saknas. 
 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
Enligt artikel 35.2 i Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 
1774/2002, den s.k. ABP-förordningen (Animal By-Product), skall 
medlemsstaterna informera kommissionen senast ett år efter dess 
ikraftträdande, dvs. senast den 30 oktober 2003, om de åtgärder som 
vidtagits för att se till att bestämmelserna i förordningen iakttas. På 
grundval av den information som kommissionen fått från 
medlemsstaterna skall den lägga fram en rapport för Europaparlamentet 
och rådet, och i förekommande fall åtföljd av lagförslag. Förordningens 
genomförande har även inspekterats på plats i medlemsstaterna genom 
kommissionens Kontor för livsmedels- och veterinärfrågor (FVO). 
 
Vid mötet kommer kommissionen att redogöra för sin rapport. Enligt 
uppgift syftar rapporten bl.a. till att redogöra för de ändringar av 
förordningen som bör göras i effektivitetshöjande syfte eller för att 
förenkla dess tillämpning, mot bakgrund av de erfarenheter som 
kommissionen nu har. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Kommissionens förslag om ABP-förordningen lades fram i oktober 
2000.  Arbetet med förordningen var en prioriterad fråga under det 
svenska ordförandeskapet år 2001. Sverige anser att ABP-förordningen 
är viktig då den bl.a. innehåller bestämmelser som är av stor betydelse för 
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bekämpande av TSE-sjukdomar, t.ex. BSE. Sverige motsätter sig 
emellertid inte ev. förändringar av förordningen, som t.ex. innebär 
förenklingar, under förutsättning att detta inte innebär några risker för 
folk- eller djurhälsan.  
 
EU-nämnden  
Frågan om ABP-förordningen har varit föremål för samråd med EU-
nämnden dels inför Jordbruksråden i april och juni 2001, då en politisk 
överenskommelse om gemensam ståndpunkt uppnåddes, dels inför 
Jordbruksrådet i november samma år då det formella beslutet om 
gemensam ståndpunkt kunde fattas. 
 

c) (ev) Meddelande från kommissionen om förenkling och bättre lagstiftning 

i fråga om den gemensamma jordbrukspolitiken 

- Föredragning av Kommissionen 
 
Dokumentbeteckning 
Dokument saknas. 
 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
Kommissionen har för avsikt att vid rådsmötet presentera ett 
meddelande om förslag till åtgärder för att förenkla befintliga 
marknadsordningar. Som ett nästa led kommer en handlingsplan med 
förslag till förändringar av tillämpningsförordningar att utarbetas under 
2006.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stödjer kommissionens initiativ. Frågan om förenklingar av 
lagstiftningen och administrationen är prioriterad ur svensk synvinkel.  
 
EU-nämnden 
Frågan var föremål för samråd i EU-nämnden inför ministerrådet den 
21-22 december 2004. 
 

Övrigt 

Diskussion i samband med gemensam fiskeriministerlunch måndagen den 

24 oktober; Rådets arbetsmetoder 

- Utbyte av synpunkter 
 
Dokumentbeteckning 
Dokument saknas. 
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Bakgrund 
Kommissionen har under ca två års tid försökt hitta nya arbetsformer för 
att underlätta arbetet med de omfattande beslut som skall fattas i slutet 
av varje år, inför ett nytt fiskeår. Bland annat hålls en mängd informella 
möten om olika sakfrågor och vetenskapliga underlag diskuteras för att 
förbereda MS på de kommande diskussionerna i rådet. Problemet i dag är 
att den mängd beslut som skall fattas i december försvårar en ingående 
diskussion och prioritering.  
 
ORDF har för avsikt att ta upp några specifika frågor som ministrarna 
skall diskutera vid lunchen. Dessa frågor har ännu inte skickats ut.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige är mycket positiv till att förbättra arbetsmetoderna för att 
undvika att samtliga TAC och kvoter samt andra förvaltningsregler skall 
beslutas vid decemberrådet.  
 
EU-nämnden  
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 
 

Diskussion i samband med gemensam jordbruksministerlunch tisdagen den 

25 oktober; WTO jordbruksförhandlingarna 

- Uppdatering från Kommissionen 
 
Dokumentbeteckning 
Dokument saknas. 
 
Bakgrund 
Doharundan är nu inne i ett mycket intensivt förhandlingsskede. Detta 
medför täta förhandlingssessioner för olika ländergrupperingar på såväl 
olika tjänstemannanivåer som ministernivå. Förhandlingsmaterian 
förändras snabbt och de närmaste veckorna kommer att vara avgörande 
för vilka resultat som kan uppnås vid ministerkonferensen i Hongkong 
13 – 18 december.  
 
Vid ett ministermöte i Zürich den 10 oktober mellan ett femtontal 
WTO-medlemmar, inklusive USA, Brasilien, Indien och EU, 
presenterade USA:s chefsförhandlare Portman ett nytt amerikanskt 
förhandlingsbud för jordbruksförhandlingarna. Även EU:s 
handelskommissionär Mandelson valde att samma dag presentera ett nytt 
bud från EU:s sida. Buden innebär att båda parterna nu tydligt visar 
politisk vilja att bryta dödläget i förhandlingarna som i hög grad bottnar i 
låsningar mellan EU och USA.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
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Det är positivt att både USA och EU genom kommissionen nu tar 
viktiga och konkreta steg framåt i förhandlingarna. Dessa initiativ ökar 
avsevärt möjligheterna att ministermötet i Hongkong kan bli en 
framgång så att Doharundan kan avslutas senast 2007.   
 


